
Schriftelijke vraag1: 
 
Vraagnummer: S- 683 (2024-021645) 

 
Datum indiening: 31/03/3024 

 
Onderwerp: Rapport Gesloten Jeugdzorg    
 
Naam indiener: Thijme Hoffmann (GroenLinks Overbetuwe) 

 
 
Aan de leden van het college van Burgemeester en Wethouders, 

 
Inleiding/Aanleiding: 

 
Op 5 maart dit jaar is er een onderzoeksrapport2 uitgebracht naar de ervaringen van 
jongeren met ZIKOS (‘Zeer Intensieve Observatie en Stabilisatie’-afdeling). Het gaat hierbij 
om gespecialiseerde zorg voor jongeren tussen de 12 en 18 jaar die in een crisis verkeren, 
ontstaan door een psychiatrische stoornis. In het onderzoek worden verhalen verteld van 51 
deelnemers, die vertellen over hun ervaringen met ZIKOS die ze hebben beleefd in de 
periode vanaf 2015. De verhalen en conclusies van het rapport zijn heftig: onder andere 
fysiek geweld, verwaarlozing en seksueel overschrijdend gedrag worden meerdere keren 
genoemd. In het rapport worden twee instellingen met een ZIKOS-afdeling genoemd: een in 
Harreveld en Pactum in Zetten, in onze gemeente. Over beide instellingen worden 
vergelijkbare ervaringen verteld, met bovengenoemde voorbeelden. De ervaringen die in het 
rapport worden gedeeld, waarbij specifiek een instelling in onze gemeente wordt genoemd, 
zijn de aanleiding voor ons om onderstaande vragen te stellen. 
 
Onze vragen. 

  
1. Is het college op de hoogte van het onderzoeksrapport ‘Eenzaam Gesloten’? 
2. Welke stappen heeft het college ondernomen sinds de kennisname van het rapport? 
3. In hoeverre is het college binnen beleidskaders in staat om in de toekomst te voorkomen dat 

jongeren met psychische klachten dergelijke ervaringen kunnen hebben op een ZIKOS-
afdeling in onze gemeente? In hoeverre kan de gemeente uitwijken naar andere zorgverleners 
dan Pactum? 

4. Als het college door bestaande beleidskaders beperkt is in diens mogelijkheden, is het college 
dan bereid om naar hogere overheidslagen/regionale samenwerkingsverbanden te stappen 
om te pleiten voor gespecialiseerde zorg voor deze doelgroep die wél het welzijn van de 
jongeren beschermt? 

5. Welke stappen is het college van plan om te nemen om in de toekomst te voorkomen dat 
jongeren met psychische klachten dergelijke ervaringen kunnen hebben op een ZIKOS-
afdeling in onze gemeente? 

6. In een reactie van Pactum blijkt dat er geen nieuwe jongeren worden opgenomen op de 
ZIKOS-afdeling en dat er passende maatregelen worden genomen 3. In hoeverre is de 
gemeente op de hoogte gesteld van deze maatregelen? Kunnen de maatregelen worden 
gedeeld met de raad? Zo niet, waarom niet? 

7. De inspectie Gezondheidszorg en Jeugd (IGJ) komt op termijn met een inspectierapport 4. Is 
het college bereid diens reactie op dit rapport te geven wanneer het uitkomt en daarbij aan te 

 
1 Middels schriftelijke vragen kan een raadslid het college of de burgemeester om inlichtingen vragen. Deze 

inlichtingen kunnen zowel geagendeerde als niet geagendeerde punten betreffen. De gebruikelijke termijn om de 

vragen te beantwoorden is 30 dagen. 

Schriftelijke vragen worden schriftelijk ingediend bij de voorzitter (en griffier) van de raad. Deze zorgt voor 

verzending naar de portefeuillehouder en verspreiding van het antwoord van de portefeuillehouder. 
2 https://www.expex.nl/onderzoek-zikos/  
3 https://www.gld.nl/nieuws/8111309/jeugdzorg-schiet-tekort-in-harreveld-en-zetten-blijkt-na-tip  
4 https://www.gld.nl/nieuws/8111309/jeugdzorg-schiet-tekort-in-harreveld-en-zetten-blijkt-na-tip  

https://www.expex.nl/onderzoek-zikos/
https://www.gld.nl/nieuws/8111309/jeugdzorg-schiet-tekort-in-harreveld-en-zetten-blijkt-na-tip
https://www.gld.nl/nieuws/8111309/jeugdzorg-schiet-tekort-in-harreveld-en-zetten-blijkt-na-tip


geven welke vervolgstappen het college gaat ondernemen naar aanleiding van de uitkomsten 
van het rapport? 

8. In het verleden zijn er meer signalen geweest van ondermaatse zorg en oog voor welzijn van 
jonge patiënten bij Pactum5, waarvan sommigen in de periode dat het nog de 
Heldringsstichting heette 6. Welke stappen zijn er ondernomen naar aanleiding van eerdere 
dergelijke signalen bij Pactum/de Heldringsstiching? Wat kan de gemeente doen om in de 
toekomst beter om te gaan met vroegsignalering van onveilige en ongezonde situaties in 
(specialistische) jeugdzorginstellingen? 

9. Wat doet de gemeente en/of wat kan de gemeente betekenen voor de nazorg van jongeren 
die zijn getroffen door heftige ervaringen in Pactum? 

 
Gelieve hierop zo spoedig mogelijk een antwoord te geven, 
 
Ondertekening: 
 
Thijme Hoffmann (GroenLinks Overbetuwe) 

 
5 https://www.ftm.nl/artikelen/belangenverstrengeling-bij-e-health-tak-

vigo?share=RnS6wKqpDMCyqpJcw8Ip60k3R2hIH0xRgZZZRlqo1X%2BHTjta8hNK6fJ%2F78RbEiU%3D  
6 https://www.destentor.nl/zutphen/eva-16-uit-zutphen-voelde-zich-niet-op-haar-plek-binnen-de-jeugdzorg-nu-

leeft-ze-niet-meer~a93da910/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F?cb=0ce60452-efda-4146-

baab-7753d67e98e0&auth_rd=1  
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